
Zpráva krajánka - 100. jednání Náčelnictva 
21. - 23.9.2018 

Sepsal: Net 

 

Programové teze 

- Náčelnictvo vedlo dlouhou diskuzi ohledně programových tezí, výsledný materiál se 

bude schvalovat v prosinci. Tyto teze budou poté k dispozici vzdělavatelům a dalším 

zájemcům.  

 

Revize VZ 

- Náčelnictvu byl předložen kompetenční model nové VZ, která se v průběhu letošního 

roku pilotovala na vybraných kurzech. Je zde snaha a záměr, aby byl koncept 

použitelný pro všechny kurzy v příštím roce. 

 

Průběh výběrového řízení pro starostu 

- Náčelnictvo diskutovalo podobu a konkrétní program listopadové volby starosty. Byl 

schválen dvoukolový volební systém.  

 

Změna OŘJ – distanční hlasování  

- V prvním čtení bylo schválen návrh ohledně distančního hlasování, které zatím 

nebylo v OŘJ zakotveno – jedná se o možnost hlasování mezi zasedáními rad OJ.  

 

Status členství ve Svojsíkově oddíle 

- Byl schválen status členství ve SO, diskutovalo a hlasovalo se například o věkové 

hranici a délce členství v organizaci jakožto podmínka vstupu (schváleno 25 let 

aktivního působení bez dalších podmínek) a omezení ročního počtu nových členů 

(25/rok). 

 

Komunikace Náčelnictva 

- Byla diskutována forma komunikace Náčelnictva směrem ven – na příštím jednání 

bude probráno podrobněji.  

 

Svojsíkův sen  

- Předložen aktuální stav projektu, nyní se bude zadávat studie proveditelnosti – na 

Valném sněmu pravděpodobně hlasování. Všeobecný názor v Náčelnictvu spíše 

zamítavý. 

 

Zpráva Výkonné rady 

- Nové šátky budou na konci října 

- vznesen dotaz na národní tábořiště v Ralsku 

- Národní jamboree v roce 2020 (jaro), cca 3 tisíce lidí skautského věku, v listopadu 

setkání kolem krajských jamboree a vypíše se výběrové řízení. 

 

Změna VRJ 

- Proběhla změna ve Výkonné radě – nová zpravodajka pro program a pro dospělé a 

personalistiku. 



 

 

 

 

Aktuální stav Strategie 

- Diskutované posuny v jednotlivých oblastech – konkrétně například koncept nové 

křižovatky, pochvala získávání nemovitostí, grantový program zakládání nových 

oddílů. 

- Bylo schváleno provedení pravidelné revize Strategie se zvážením témat a také 

s přihlédnutím ke kapacitám celé organizace. 

 

Financování kluboven  

- Byl schválen návrh na testování spolufinancování nových nemovitostí 

prostřednictvím bankovního úvěru. Nyní by měl proběhnout pilotní projekt. 

 

Příprava Valného sněmu 2020 

- Proběhla diskuze ohledně formy Sněmu (termín, délka, místo) a ohledně 

přiměřenosti témat, která budou na Sněmu probírány.  

- Výkonná rada byla pověřená svoláním Sněmu na jaro 2020.  

 

Parametry rozpočtu 

- Obsáhlá debata o výši členských příspěvků – nakonec schváleno navýšení o 15 Kč 

(stejně jako loni) – tedy 275 Kč (peníze navíc budou použity do Fondu nemovitostí 

(20 Kč / člen) a také na plánované zvýšení mezd na Ústředí).  

- Výzva krajům, aby byly aktivní v rámci získávání financí na svůj provoz.  

 

 

Další informace z jednání Náčelnictva (včetně podrobných zápisů) lze nalézt na Křižovatce: 

https://krizovatka.skaut.cz/organizace/ustredi/nacelnictvo 

 

 

 

 

 

https://krizovatka.skaut.cz/organizace/ustredi/nacelnictvo

